



CANADA

No. 33
n°

FOR IMMEDIATE RELEASE
POUR DIFFUSION IMMÉDIATE

April 26, 1974
le 26 avril 1974

NEW PASSPORT OFFICE OPENS IN NORTH YORK

INAUGURATION D'UN BUREAU AUXILIAIRE DES PASSEPORTS À NORTH YORK

DEPARTMENT OF EXTERNAL AFFAIRS
MINISTÈRE DES AFFAIRES EXTÉRIEURES

**C
o
m
m
u
n
i
q
u
é**

The Secretary of State for External Affairs, the Honourable Mitchell Sharp, announced the opening today of a regional sub passport office in the Borough of North York to help service the growing demand for passports in the Toronto area.

The Toronto Regional Passport Office opened in February of 1970 and in that first year issued some 45,000 passports. By 1972, the number had risen to 83,000 and by the end of 1973 it totalled 93,500. An estimate for 1974 indicates 106,700 passports will be issued by the Toronto Office -- one of every six in Canada. If the current growth pattern continues, 134,000 passports, valid for five years, will be issued through the same office by 1976. Despite the fact that the regional office was expanded earlier this year, delays are still being experienced by applicants during peak periods. It is expected that the North York sub office will relieve part of this load. An estimated 22,000 passports should be processed through this new office by the end of this year.

The new sub office will occupy 1,000 square feet in the Triumph Tower Building at 1055 Wilson Avenue West, in Downsview. It will have a permanent staff of four, with two examiners being added to the roster during the peak application season. In addition to North York, with a population of over half a million, the new office will also serve Etobicoke (population 290,000) and Scarborough (population 345,000) boroughs.

- - - - -

Le Secrétaire d'Etat aux Affaires extérieures, monsieur Mitchell Sharp, annonce, aujourd'hui, l'inauguration d'un bureau auxiliaire des passeports dans le district de North York; ce nouveau service a pour objectif d'aider à répondre aux demandes toujours plus nombreuses de passeports dans la région de Toronto.

Le Bureau régional des passeports de Toronto a été inauguré en février 1970 et environ 45,000 passeports ont été émis au cours de sa première année. En 1972, le nombre de passeports émis est passé à 83,000 et, à la fin de 1973, il atteignait 93,500. Selon les prévisions établies pour 1974, le Bureau de Toronto émettra 106,700 passeports -- soit un sur six au Canada. Si la tendance actuelle se poursuit, 134,000 passeports, valables pour cinq ans, seront émis par ce bureau d'ici 1976. En dépit de l'expansion donnée à ce bureau au début de l'année, il arrive encore que des requérants doivent faire la queue et attendre pendant les périodes de pointe. Le bureau auxiliaire de North York devrait remédier à cette situation. On évalue que le nouveau bureau devrait émettre 22,000 passeports d'ici la fin de l'année.

Le nouveau bureau auxiliaire occupera 1,000 pieds carrés de surface dans l'édifice Triumph Tower, 1055, ouest, avenue Wilson, à Downsview. Il aura un effectif permanent de quatre personnes; on y ajoutera deux examinateurs durant la période de pointe. En plus de North York qui a une population de plus d'un demi million, le nouveau bureau desservira aussi les districts d'Etobicoke (290,000 habitants) et de Scarborough (345,000 habitants).